
OHIZKO OSOKO BILKURA

2016.04.26

Tolosako  Udaletxean,  2016ko  apirilaren
26an,  iluntzeko  8etan,  lehen  deialdia  egin
ondoren, Udalbatza bildu da Ohizko Osoko
bilkura  egiteko.  Mahaiburu,  Olatz  Peon
Ormazabal,  Korporazioko  alkate-
lehendakaria  izan  da eta  ondorengo gaiak
aztertzeko udalbazkide hauek agertu dira:

En  la  Casa  Consistorial  de  Tolosa,  a  las
20:00 horas del día 26  de abril de 2016, se
reúne  el  Ayuntamiento  Pleno  en  sesión
ordinaria  y  primera  convocatoria,  bajo  la
presidencia  de  la  Alcaldesa,  Olatz  Peon
Ormazabal, y la asistencia de los miembros
que se expresan, a fin  de tratar  sobre los
puntos del orden del día que se relacionan:

Alkate-lehendakaria:
Olatz Peon Ormazabal

Bertaratutako zinegotziak:

Jokin Azkue Arrastoa
Nerea Letamendia Belloso
Patxi Amantegui Zubiria
Nuria Carbonell Miranda
Iñigo Alonso  Sarasibar
Joseba Koldo Ormazabal Lopez
Maite Ruiz de Eguilaz Ezkiaga
Begoña Tolosa Mendia

Ibai Iriarte San Vicente
Lore Agirre Zipitria
Onintza Lasa Arteaga
Igor Ezenarro Balda
Maria Lasa Arruabarrena
Pedro Manuel Etxabe Zabala
Cristian Fernandez Susin

Ez bertaratutako zinegotzia:
Iñaki Irazabalbeitia Fernandez
Idazkaria:
Jose Luis Unanue Ugalde

Behin behneko kontuhartzailea:
Paulino Alonso Eraso

Eguneko gaia zerrenda Orden del día

1. Ondorengo akta onartzea:
2016ko martxoaren 22ko Ohizko Osoko
bilkurakoa.

1. Aprobación de la siguiente acta:

Sesión  ordinaria  del  22  de  marzo  de
2016.

2. Alkatetzako dekretu hauen berri ematea: 2. Dar cuenta de los decretos emitidos por
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2015eko  abenduaren  30ekoak
(2015/2.124-2015/2.129).
2016ko martxoaren 1etik 31ra (2016/368-
2016/586).

la alcaldía:

El 30 de diciembre de 2015 (2015/2.124-
2015/2.129).

Del 1 al 31 de marzo de 2016 (2016/368-
2016/586).

3. Berankortasunaren  gaineko  arautegia
betetzeari  buruzko  txostena,  2015eko
ekitaldiari dagokiona.

3. Dar  cuenta   del  informe  sobre  el
cumplimiento  de  la  normativa  de
morosidad en el ejercicio de 2015.

4. Ordenantza Fiskalen aldaketak. 4. Modificación  de  las  Ordenanzas
Fiscales.

5. Tolosako  Udaleko  2015eko  ekitaldiko
likidazioa.

5. Liquidación  del  ejercicio  2015  del
Ayuntamiento de Tolosa.

6. Tolosako Parke, Lorategi, Berdegune eta
Kaleko  Zuhaitzen  mantentze-lanak
egiteko  zerbitzua  kontratatzeko
espediente  berbaieztatzea  eta
adjudikatzeko prozedura irekitzea.

6. Ratificación  del  expediente  de
contratación  de  los  servicios   de
mantenimiento  de  Parques,  Jardines,
Zonas  Verdes  y  Arbolado  Viario  del
municipio  de  Tolosa  y  apertura  del
procedimiento de adjudicación.

7. Oria  ibaiaren  garbiketari  buruz Berazubi
inguruan,  Udal  alderdi  sozialistak
aurkeztutako mozioa.

7. Moción  presentada  por  el  grupo
socialista  relativa  a  la  limpieza  del  río
Oria en Tolosa, zona de Berazubi.

8. Gipuzkoako Foru Aldundiak Diru-Sarrerak
Bermatzeko  Laguntza  (DBL)  kentzeko
arriskuaren aurrean EHBildu udal taldeak
aurkeztutako mozioa.

8. Moción presentada por EHBildu relativa
a  la  reforma  Foral  de  la  Ayuda  de
Garantía de Ingresos (AGI).

9. Galderak eta eskaerak. 9. Ruegos y preguntas

Segidan,  lehendakariak  batzarrari  hasiera
eman dio ondorengo gaiak aztertzeko:

A continuación, se da inicio a la sesión por la
presidencia,  para  analizar  los  siguientes
puntos:

1. Ondorengo akta onartzea:
2016ko  martxoaren  22ko  Ohizko
Osoko bilkurakoa.

1. Aprobación de la siguiente acta:

Sesión ordinaria  del  22  de marzo de
2016.

Izenburuan aipatutako akta, aho batez, onartu da.
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2. Alkatetzako  dekretu  hauen  berri
ematea:

2015eko  abenduaren  30ekoak
(2015/2.124-2015/2.129).
2016ko  martxoaren  1etik  31ra
(2016/368-2016/586).

2. Dar cuenta de los decretos emitidos
por la alcaldía:

El  30  de  diciembre  de  2015
(2015/2.124-2015/2.129).

Del  1  al  31  de  marzo  de  2016
(2016/368-2016/586).

Alkatetzak ondorengo dekretuen berri eman zaie bertaratutakoei:

- 2015eko abenduaren 30ekoak  (2015/2.124-2015/2.129).
- 2016ko martxoaren 1etik 31ra (2016/368-2016/586).

Denak jakinaren gainean geratu dira.

3. Berankortasunaren gaineko arautegia
betetzeari buruzko txostena, 2015eko
ekitaldiari dagokiona.

3. Dar  cuenta   del  informe  sobre  el
cumplimiento  de  la  normativa  de
morosidad en el ejercicio de 2015.

“25/2013 Legeak, abenduaren 27koa, faktura elektronikoa sustatzeko eta sektore publikoan
fakturen kontularitza- erregistroa sortzeko legeak, berankortasuna erauzteko xedez, hainbat
neurri erregulatzen ditu. 

Aipatutako legearen 12.2 artikuluak, hain zuzen ere, ondorengoa dio:

“ Urtean behin, barne-kontroleko organoak txosten bat egingo du, berankortasunaren arloan
araudia zenbateraino betetzen den ebaluatuko duena. Toki Erakundeen kasuan, txosten hori
Udalaren osoko bilkurara aurkeztuko da”.

Uztailaren 5eko 15/2010 Legean azaltzen dira udal entitaeek ordainketa egiteko dituzten 
epeak.  Horretan  oinarrituz,  2015  urteko  hiruhilabeteetako  txostenak  atxiki  dira,  epeen
betetze maila aztertzeko. Bertan, epea betetzen ez diren obligazioen kopurua eta kantitatea
azaltzen dira. 

Udalbatza jakinaren gainean geratu da.
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4. Ordenantza Fiskalen aldaketak. 4. Modificación  de  las  Ordenanzas
Fiscales.

Ogasun batzordeko 2016ko apirilaren 20eko diktamenaren arabera, Udalbatzak, aho batez, 

ERABAKI DU

Lehen.- Ogasun batzordeak aurkezturiko diktamena, 2017 ikasturterako Ordenantza Fiskalen
aldaketari dagokiona, behin-behingoz bere egitea.

Bigarren.- Hartutako  akordioa  eta  bideratutako  espedientea  jendaurrean  jartzea  hogeita
hamar  eguneko  epez,  Gipuzkoako  Hazienda  Lokalak  arautzen  dituen  uztailaren  5eko
11/1989  zk.dun  Arau  Foralak  agindu  bezala:  Udaletxeko  iragarki  taulan,  Gipuzkoako
Lurralde Historiko boletinean eta egunkaririk zabalduenetako batean iragarkia argitaratuz.

Hirugarren.- Aipatutako erabakia behin betikoa jotzea beste erabakirik hartu beharrik gabe,
jendaurreko erakustaldi hori inolako erreklamaziorik jaso gabe agortu bada.

Hala  ere,  erabaki  diren  akordio  bat  edo  batzuk  erreklamazio  xede  bihurtzen  badira,
Udalbatzak  horiei  buruzko  erabakiak  hartzera  joko  du,  aurkeztu  diren  erreklamazioei
buruzko ebazpenak emanez edo aipatu aldaketen behin-betiko testua onetsiz.

Alabaina,  ez  da  erabaki  berririk  hartu  behar  izango  jendaurreko  erakustaldiaren  barru
erreklamazio xede izan ez den edo ez diren akordioei buruz, akordio horiek behin-betikoz
onartutakotzat joko baitira.

Aipatutako diktamena

4



OHIZKO  OSOKO BILKURA
2016.04.26

Ordenantza fiskalen aldaketak
2.1.17 Musika eskola  

Kuota guztiei martxoako urtearteko KPIa aplikatzea diktaminatzen da. Hau da,  - % 0,48koa. Ondorioz,
hauek dira kuotak:

MUSIKA ESKOLA 
ZERBITZUA

SERVICIO ACADEMIA 
DE MUSICA

TARIFA
OROKORR
A
(General)
2015-2016

TARIFA
TOLOSA
2015/2016

TARIFA
OROKOR
RA
(General)
2016-2017

TARIFA
TOLOSA
2016/2017

A) Musika eskola Escuela de Música:
1.maila 1º nivel 273,00 183,00 272,00 182,00
2.maila 2º nivel 817,00 543,00 813,00 540,00
2.maila solfeorik gabe 2º nivel sin solfeo 542,00 362,00 539,00 360,00
3.maila 3º nivel 980,00 654,00 975,00 651,00
3.maila, osagarririk gabe 3º  nivel,  sin

complementaria
681,00 454,00 678,00 452,00

4.maila 4º nivel:
a) Musika taldea a)  Conjunto

musical
136,00 91,00 135,00 91,00

b)  instrumentua  +
musika taldea

b)  instrumento  +
conjunto musical

681,00 454,00 678,00 452,00

Ikasle errefortzatuak Alumnos reforzados 1.252,00 836,00 1.246,00 832,00
Informatika musikala Informática musical 273,00 183,00 272,00 182,00
Bigarren instrumentua Segundo instrumento 273,00 183,00 272,00 182,00

2.1.18 Kultur tailerrak  

Kuota guztiei martxoako urtearteko KPIa aplikatzea diktaminatzen da. Hau da, -% 0,48 koa. Ondorioz,
hauek izango dira kuotak:

KULTUR
LANTEGIAK
IKASTAROA

TALLERES
CULTURALES

CURSO

TARIFA
OROKORRA

(General)
2015-2016

TARIFA
TOLOSA

2015-2016

TARIFA
OROKORRA

(General)
2016-2017

TARIFA
TOLOSA

2016-2017

1. Pintura ikastaroa.14
urtez gorakoak

Curso  de  pintura.
Mayores de 14 años

282,00 188,00 281,00 187,00

2. Eskulanak.6-14 urte
bitartekoak

Manualidades.  De  6  a
14 años.

207,00 138,00 206,00 137,00

3. Zeramika ikastaroa,
urteko

Curso  de  cerámica,
anual

282,00 188,00 281,00 187,00

4. Antzerki ikasturtea Curso de teatro, anual 252,00 167,00 251,00 166,00
5. Argazkigintza  (100

ordu)
Fotografía (100 horas) 339,00 225,00 337,00 224,00

6.
7.

Balleta
Baleta aurreratua

Ballet
Ballet avanzado

215,00
283,00

143,00
196,00

214,00
282,00

142,00
195,00

8. Balleta (puntak) Ballet (puntas) 81,00 53,00 81,00 53,00
9.
10
.

Dantza garaikidea
Egur taila

Baile contemporáneo
Talla de madera

283,00
282,00

196,00
188,00

282,00
281,00

195,00
187,00

11
.

Ehoziriak  eta
bainika

Encaje  de  bolillos  y
vainica

282,00 188,00 281,00 187,00
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2.1.19. Udal Euskaltegia  

Kuota guztiei martxoako urtearteko KPIa aplikatzea diktaminatzen da. Hau da, -% 0,48 koa.

EUSKALTEGIA      EUSKALTEGIA 2015-2016 2016-2017  
1.-  Egunean  2,5  ordu,  astean  10,  9
hilabete.

1.-  2,5  horas  diarias,  10  semanales,  9
meses.

Matrikula Matrícula 402,00 400,00
Materiala
A1- A2 - B1mailak

Material
Niveles A1 - A2 y B1 18,00 18,00

B2 maila Nivel B2 32,00 32,00
C1 maila Nivel C1 44,00 44,00

2.- Egunean 2 ordu, astean 8, 9 hilabete. 2.- 2 horas diarias, 8 semanales, 9 meses.
Matrikula Matricula 324,00 322,00
Materiala
A1- A2 - B1mailak

Material
Niveles  A1 - A2 y B1 15,00 15,00

B2 maila Nivel B2 26,00 26,00
C1 maila Nivel C1 43,00 43,00

3.- Modulu konbinatuak. Astean 8 ordu, 9
hilabete:  5  ordu  aurrez-aurrez  eta  3
ordu autoiikaskuntza, tutoritzarik gabe.

3.- Módulos combinados. 8 horas semanales,
9 meses: 5 horas presenciales y 3 horas
autoaprendizaje sin  tutoría.

Matrikula Matrícula 224,00 223,00
Materiala
A1- A2 - B1mailak

Material
Niveles  A1 -A2 y B1 15,00 15,00

B2 maila Nivel B2 26,00 26,00
C1 maila Nivel C1 43,00 43,00

4.- Egunean 2 ordu, astean 6, 9 hilabete. 4.- 2 horas diarias, 6 semanales, 9 meses.
Matrikula Matrícula 250,00 249,00
Materiala
A1- A2 - B1mailak

Material
Niveles A1 -A2 y B1 14,00 14,00

B2 - alfabetatzen Nivel B2 -alfabetización 19,00 19,00
C1 maila Nivel C1 31,00 31,00

5.- Egunean 2,5 ordu, astean 5 ordu,  9
hilabete.
Matrikula 
Materiala,  HABEren  azterketak
prestatzeko taldeak.

5.- 2,5 horas diarias, 5 semanales, 9 meses.

Matrícula
Material, grupos preparación exámenes de
HABE.

201,00 200,00

B1 maila Nivel B1 11,00 11,00

B2 - alfabetatzen Nivel B2 - alfabetización 16,00 16,00
C1 maila Nivel C1 26,00 26,00
C2 maila C2 maila 140,00 139,00

6.- Egunean 2 ordu, astean 4, 9 hilabete. 6.- 2 horas diarias, 4 semanales, 9 meses.
Matrikula Matrícula 164,00 163,00
Materiala
A1- A2 - B1mailak

Material
Niveles A1 -A2 y B1 9,00 9,00

B2 maila Nivel B2 16,00 16,00
C1 maila Nivel C1 22,00 22,00

7.- Autoikaskuntza 7.- Autoaprendizaje
Ikasturte osoa, matrikula eta materiala
barne.

Curso completo, matrícula y material. 629,00 626,00

Ikasturtearen  zatia,  tutoretzako,
matrikula eta materiala barne.

Curso no completo, por tutoría, matrícula
y material incluídos. 39,00 39,00

8.- Bestelako moduluak, orduko.
Matrikula
Materiala

 8.- Otros módulos, por hora.
Matrícula
Material

1,20
0,09

1,20
0,09
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BELENA PATIOKO BIZIKLETEN APARKALEKUKO TASA

Belena patioko bizikleten aparkalekuko plazak erabiltzeko erabiltzaile  bakoitzak tasa bat  ordaindu
behar du: 60 euro urtean. 

Tasa hori  Tolosako Ordenantza Fiskaletako 2.2.5 eranskinean txertatzea diktaminatzen da,  hau da,
udaleko bide publikoetako lurzoru, lurgain eta lurrazpiaaren eta gainerako lursail publikoen erabilera
pribatiboa edo probetxamendu bereziari dagokiona. 

5. Tolosako  Udaleko  2015eko  ekitaldiko
likidazioa.

5. Liquidación  del  ejercicio  2015  del
Ayuntamiento de Tolosa.

Partehartzeak:

… Begoña Tolosa Mendia (EAJ-PNV) Ogasun  Batzordeko lehendakaria 2015eko ekitaldiko
likidazioaren berri eman dio Udalbatzari: 

“2014ko  abenduaren    30ean,  2015.  urteko  aurrekontuak  aurkeztu  eta  onartu  ziren
Udalbatza horretan. Gure ustez, aurrekontu bezain garrantzitsu aurrekontu horren likidazioa
da,  eta hori da, gaur, Udalbatza honetan, azaldu nahi genukeena. Aurrekontuetan ikusita
zeuden  24.575.000,00€,  behin  betiko  aurrekontua   bukatua  da  30.006.448,44  €koa
kopuruak  borobilduz.  Sarreraren  likidazioa,  azkenean  izanda   25.440.449,13  €koa  eta
gastuen likidazioa berriz, 24.680.385,12 €tan. Likidazioa udaletxearen aldekoa izan da. Hau
dena kontutan izanik, aurrekontuen emaitza, doitu  aurretik, izanda 727.963,78 € eta, doitu
ondoren, ateratako zenbakia  2.424.818,12 €koa. Bestalde, aztertzen baditugu gerakinak,
gerakin aldetik gastu orokorretako diru zaintza gerakina izango zen 8.287.262,62€koa, gutxi
gora  behera.  Kopuru  honetatik  kentzen  baditugu  2016ra  txertatu  behar  diren  kredituak,
berreskuratu gabeko 2012ko aparteko ordainsariaren zatia eta kupoaren desadostasunaren
arriskua diruzaintza gerakina izango zen 4.880.000 €koa gutxi gora-behera. Zorra aipatzen
badugu, Udalaren zor bizia izango zen 10.025.195,83 €koa, sartuta Erretengibeli  abalatu
zaion eragiketa. Hau dena ikusita, Udalaren kasuan, 2015eko likidazioak bete egiten ditu,
bai aurrekontuen egonkortasuna eta baita iraunkortasunaren helburuak  eta gastuaren araua
ere. Eta indarrean dauden araudia betez,  espedientearen kopia bidaliko da Foru Aldundira.”

- - - -  - - - - -  -

Udalbatzari 2015eko aurrekontuaren likidazioaren berri eman zaio, hau 574/2016 dekretuan
agertzen da. Honek honela dio:

“Ikusita  kontuhartzaileak  egin  duen  aurrekontu-likidazioa,  Tolosako  Udalaren  2015eko
ekitaldiari dagokiona.

Ados egonik bai likidazioarekin, bai hura osatzen duten agiriekin, eta Gipuzkoako Lurralde
Historikoko toki erakundeen aurrekontuei buruzko abenduaren 19ko 21/2003 Foru Arauaren
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49.3. artikuluak emandako ahalmenez baliatuta,

EBATZI DU

1.-Onartzea  Tolosako  Udalaren  aurrekontuaren  likidazioa,  2015eko  ekitaldiari
dagokiona. Hona hemen, laburtuta:

1.Diruzaintzako izakin likidoa 9.790.583,57

2.Kobratu gabeko saldoak 4.414.629,90

Sarreren aurrekontuko zordunak: urteko ekitaldia 2.537.213,11

Sarreren aurrekontuko zordunak: itxitako ekitaldiak 1.763.792,23

Aurrekontuz kanpoko zordunak 113.624,56

- Aplikatu gabeko kobrantzak 0,00

3.Ordaindu gabeko saldoak 2.753.680,12

Gastuen aurrekontuko hartzekodunak: urteko ekitaldia 1.686.421,92

Gastuen aurrekontuko hartzekodunak: itxitako ekitaldiak 5.500,00

Sarreren aurrekontuko hartzekodunak 0,00

Aurrekontuz kanpoko hartzekodunak 1.061.758,20

- Aplikatu gabeko ordainketak 0,00

4.DIRUZAINTZA GERAKIN GORDINA 11.451.533,35

5.Saldo kobragaitzak 2.060.886,17

6.DIRUZAINTZAKO GERAKIN LIKIDOA 9.390.647,18
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7.Finantzaketa lotua duten gastuetarako diruzaintza 
gerakina 1.103.384,56

8. GASTU OROKORRETARAKO DIRUZAINTZA 
GERAKINA 8.287.262,62

 

9.Aurtengo aurrekontuko eragiketen emaitza 760.064,01

Eskubide onartuak 25.440.449,13

Obligazio onartuak 24.680.385,12

10.Aurreko ekitaldietan likidatutako aurrekontuetako 
eragiketen emaitzak -32.100,23

Itxitako ekitaldietan ordaindu gabeko obligazioen bajak 0,00

Itxitako ekitaldietan kobratu gabeko eskubideen bajak 32.100,23

11.AURREKONTU EMAITZA (doitu aurretik) 727.963,78

12.Doiketak, aurrekontu emaitzan

Diruzaintzako Gerakinaren bitartez finantzatutako 
obligazioak 1.299.917,30

Ekitaldiari egotzitako desbiderapen finantzarioak 396.937,04

13.AURREKONTU EMAITZA DOITUA 2.424.818,12

14. Txerta daitezkeen kreditu gerakinak 3.202.134,59
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15. Txertatu ezin diren kreditu gerakinak 2.123.928,73

16. KREDITU GERAKINAK, GUZTIRA 5.326.063,32

2.-  Onartzea  indarreko  ekitaldiko  aurrekontuari  txerta  daitezkeen  kreditu  gerakinak
txertatzea. Guztira, 3.202.134,59 euro dira.

Finantzazioa hau da:

1.-Sarreren konpromisoak 2016an 560.980,38

2.-Diruzaintza gerakina finantzaketa lotua duten 
gastuentzat 38.905,16

3.-Diruzaintza gerakina gastu orokorretarako
2.602.249,0

5

Gastu  Orokorretarako  Diruzaintzako  Gerakin  erabilgarria  kreditu  txertaketa  egin  ondoren
5.685.013,57 euro dira.

3.-  Likidazioaren  espedientearen  kopia  Foru  Aldundira  bidaltzea,  indarrean  dagoen
araudiak agindutakoa betetzeko.
4.- Udalbatzari Dekretu honen berri ematea hurrengo osoko bilkuran.”

Udalbatza jakinaren gainean geratu da.

6. Tolosako  Parke,  Lorategi,  Berdegune
eta Kaleko Zuhaitzen mantentze-lanak
egiteko  zerbitzua  kontratatzeko
espediente  berbaieztatzea  eta
adjudikatzeko prozedura irekitzea.

6. Ratificación  del  expediente  de
contratación  de  los  servicios   de
mantenimiento de Parques, Jardines,
Zonas  Verdes  y  Arbolado  Viario  del
municipio  de  Tolosa  y  apertura  del
procedimiento de adjudicación.

2016ko maiatzaren 15ean bukatzen da Tolosako Parke,  Lorategi,  Berdegune eta Kaleko
Zuhaitzen mantentze lanak egiteko zerbitzua aurrera eramateko kontratua.
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Hori dela eta, Udalbatzak 2016ko martxoaren 22an hurrengo erabakia hartu zuen:

 Ondorengo  kontratatzeko  adjudikazio  prozedura  arautzen  duten  baldintza  juridiko
administratibo eta  teknikoen  agiriak  eta  kontratazio  gastua onartzea:  Tolosako Parke,
Lorategi, Berdegune eta Kaleko Zuhaitzen mantentze lanak egiteko zerbitzua (enplegu
edo zentro laneratzeko zentroei erreserbatua),

 Adjudikazio  prozedurari  ekitea,  Sektore  Publikoko  kontratuen  Testu  Bateratuak,
azaroaren 14ko 2/2011 Erregu Dekretu  Legislatiboak xedatzen duen publizitatea egin
ondoren.


Hau kontutan izanik, zegokion publizitatea egin zen: 

 Gipuzkoako  Aldizkari  Ofizialean  argitaratu  zen,  apirilaren  5ean.  Eskaintzak  aurkezteko
epea 15egun naturaleko zen: beraz, apirilaren 20an bukatu zen epea. 

 Horrela argitaratu zen ere kontratistaren profilean.

Epearen barruan, ordea, ez da proposamenik aurkeztu. Egiaztatu da lizitatzaile interesatuak
daudela parte hartzeko, baina eskeintzak aurkezteko epe mugan akatsa izan dute.

Gauzak  horrela,  kontutan  izanik  2016ko  apirilaren  22an  Hirigintza  eta  Azpiegiturak
batzordeak jaulkitako diktamena, Udalbatzak, aho batez, 

ERABAKI DU

Lehenik:  Udalbatzak 2016ko martxoaren 2ko akordioaren bitartez onartutako kontratazio
prozedura desertutzat jotzea.

Bigarren:  Udalbatzak  2016ko  martxoaren  22an  hartutako  erabakia  berrestea,  hau  da,
onartzea  ondorengo  espedientea:  Tolosako  Parke,  Lorategi,  Berdegune  eta  Kaleko
Zuhaitzen mantentze lanak kontratatzekoa.

Hirugarren:  Hamabost  egun  naturaleko  epea  irekitzea,  Gipuzkoako  Aldizkari  Ofizialean
argitaratu eta hurrengo egunetik kontatzen hasita, Tolosako Parke, Lorategi, Berdegune eta
Kaleko zuhaitzen mantentze lanak egiteko zerbitzua esleitzeko prozeduran  (enpleguko edo
zentro laneratzeko zentroei erreserbatua) enpresak proposamenak aurkez ditzaten.

7. Oria  ibaiaren  garbiketari  buruz
Berazubi  inguruan,  Udal  alderdi
sozialistak aurkeztutako mozioa.

7. Moción  presentada  por  el  grupo
socialista relativa a la limpieza del río
Oria en Tolosa, zona de Berazubi.

Mozio adostuaren edukia honako hau da:

“ANTECEDENTES
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Por recordar las inundaciones más cercanas a nuestro tiempo, cabe recordar las producidas
en 1953, 1975, 1977, 1983 y 1988 en las que, los daños para los bienes y personas fueron
cuantiosos y muy graves. A lo largo de todos estos años y en lo que al cauce del río se
refiere,  se  han  efectuado  pequeñas  actuaciones,  fundamentalmente  encaminadas  a
reparación  o  reforzamiento  de  márgenes  del  río,  dañadas  por  el  curso  del  agua  en
momentos de precipitaciones pluviométricas de carácter extraordinario.

Será en marzo de 1990, cuando el Ayuntamiento de Tolosa y en acuerdo plenario toma la
decisión de iniciar los trámites y actuaciones necesarias para el encauzamiento del río Oria
y  prevenir  inundaciones.  De  este  modo se  efectúa  un encauzamiento  en el  tramo que
comprende el asentamiento urbano, con muros de mampostería en ambas márgenes y en
una parte de su recorrido y de muros de hormigón, también en ambas márgenes en el resto
del mismo. En esta obra de encauzamiento se calcula una "Sección de Cuenca" necesaria
para albergar grandes avenidas de agua en momentos de máximas pluviometrías o grandes
tormentas

SITUACIÓN ACTUAL

A fecha de abril del presente año de 2016, la situación en la que se encuentra el cauce del
río  Oria  a  su  paso  por  el  tramo  urbano  de  Tolosa  y  fundamentalmente  en  el  tramo
comprendido entre la pasarela peatonal de Eroski y el Puente Nuevo, es de una excesiva
acumulación de residuos como igualmente una voluminosa deposición de fangos en los
remansos de las curvas del tramo mencionado. A tener en cuenta la margen derecha del río
aguas arriba del Puente de Berazubi y la margen izquierda aguas abajo del mismo Puente
de Berazubi, lo que ha provocado en estos remansos la generación espontánea  de una
masa arbustiva favorecedora de la retención de residuos y fangos.

Aguas arriba-Puente Berazubi (margen derecha)
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Aguas arriba-Puente Berazubi (margen izquierda)

Aguas abajo-Puente Berazubi (margen derecha)
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Aguas abajo-Puente Berazubi (margen izquierda)

CONCLUSIONES

A la vista de lo reflejado en el reportaje fotográfico y las repercusiones tan negativas me-
dioambientales como de seguridad por cuanto el depósito de residuos y en algunos puntos
la disminución de sección de cuenca por los sedimentos depositados el Ayuntamiento de
Tolosa siga con los trámites y actuaciones que correspondan y ante los organismos perti-
nentes para que en el próximo periodo de estiaje se lleve a cabo la limpieza de la zona
mencionada del Río Oria a su paso por Tolosa.

En  la  limpieza  requerida  deberán  retirarse  todos  los  residuos  depositados  en  ambas
márgenes del  cauce,  especialmente plásticos  y  otros  residuos,  así  como la  retirada  de
arbustos que por generación espontánea se han asentado en los sedimentos depositados
en los remansos de las curvas y los árboles que pudieran tener un débil enraizamiento y
puedan ser susceptibles de ser arrancados en periodos de copiosas pluviometrías o fuertes
tormentas  y  quedar  atravesados  en  el  cauce  del  río  a  su  paso  por  puentes  de  vieja
arquitectura con corta separación entre pilares, exceptuando de ésta actuación la retirada
de los sedimentos y la flora del hábitat del río.”

Jarraian, mozioa bozkatu egin da eta, aho batez, onartu da.

Partehartzeak:
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… Ibai Iriarte San Vicente (EHBildu): “Lehenik eta behin eskatu nahi nuke, udalean euskara
departamentua  dagoenez  eta  euskara  gure  hizkuntza  izanik,  ohitu  gaitezen  euskeraz
mozioak aurkeztera.  Bestalde, mozioa irakurri  dudanean, 2011ko urte amaiera etorri  zait
gogora. Garai hartan, Tolosan uholde azaroak izan ziren eta, horren ostean, PSE-EEk oso
antzeko mozioa aurkeztu zuen. Mozio horretan erreka dragatzea eskatzen zen eta ezezkoa
erantzun  genion,  ez  zaigulako  iruditzen  aktuazio  egokia  zenik,  dragatzea,  garbitzea  eta
errekaren kanalizazioa handitzea. Mozio honetan, berriz,  konturatzen gara eskatzen dena
beste zerbait dela eta horregatik EhBildukoek nahi genuen erantsi azkeneko esaldia; hau
da,  sedimentuak  eta  bertako  flora  ukitu  gabeko  aktuazioa  izatea  eta  residuo  urbanoak,
plastikoak eta abar kentzea, eta zintzilika egon daitekeen begetazio hori kentzea, mugatzea.
Horrela garbitzearen alde egongo ginateke, ez sedimentuak eta begetazioa kentzearen alde.
Horren  kontra  agertzen  gara,  errekak  biziak  direlako  eta  errekak  espazio  horiek  behar
dituztelako. Esan gainera, eta hau atxikiko nioke eskaera honi eta  Ur agentziari eskatzea,
Tolosaren arazo nagusiak, ahuleziak inundabilidadearen inguruan, ez daudela Berazubiko
horretan, baizik Amarotz eta Usabalean ditugula. Uholde haietan, Iruña etorbidea urez bete
zitzaigun  Iruña  etorbideko  eta  Txarama  tartean  dagoen  zubiak  presa  egin  zuelako;
zutabeak  okerrak  daude  eta  uraren  indarrarekin  goitik  atera  zen  ura.  Bestalde,  Usabal
sagardotegia  eta  Basalaneneko  zona   horretan,  aldapak  behera  egiten  du  eta  hor
sumiderotik igotzen da ura. Arazoa hor daukagu, nagusiki. Hernialdeko eta Benta Handiko
bidegurutzean  izango  litzateke  bestea,  baina  nagusiki  Usalbalgo  pabeiloietan  eta  Iruña
etorbidean  izango  genuke.  Eskatuko  nioke  Ur  Agentziari  horren  gaineko  azterlan  bat,
hausnarketa bat egitea. Baita ere zubi zaharrari buruz, baina, batez ere, Iruña etorbidean
daukagun  zubi  horrek  egiten  du  presa  hori.  Orduan,  alde  bozkatuko  dugu  garbitzea
eskatzen  delako  soilik,  baina  sedimentuak  eta  begetazio  kentzearen  aurka  agertuko
ginateke. Baita eskatuko genioke Ur Agentziari Araxes zona horren inguruko azterlan  sakon
bat egitea, irtenbidea eman diezaion arazo horri.”

… Patxi Amantegi Zubiria (EAJ-PNV): “Uste dut momentu hau aprobetxatu behar dela argitu
ahal izateko zeinek dituen eskumenak errekako gai honetan.Bi  gauza esaten dira hemen:
alde  batetik,  esaten  da  egin  eta,  bestetik,  eskatu.  Hori  zuzena  da,  eskumena  hainbat
erakundeena  delako,  hala  nola:  erreka  bat  jaio  eta  hiltzen  denean  gure  Erkidegoan,
eskumena Ur Agentziarena da. Beste Erkidego batean jaio edo hiltzen bada, Confederacion
Hidrograficak  ere  badu  du  eskumena.  Foru  Aldundiak  eskumena  ere  badu,  loreak  eta
animali  silbestrearen  kudeaketan.  Gipuzkoako  Urak,  berriz,  ur  garbiak  jaso  eta  horren
isurketa kontrolatzea dagokio. Eta azkenean, Udalari dagokigu hondakin solido guzti horiek
kentzea. Horiek dira eskumen guztiak errekan edozein aktuazio egiten denean. Orain arte,
Ur  Agentziak  bakarrik  zuen  erreketan  aritzeko  eskumena,  baina,  orain,  aldatu  egin  da.
Eskumenak delegatzen ditu eta Udaloi dagokigu zabor solido horiek kentzea, ez besterik.
Aldatu ditu ere lan irizpideak. Neronek ere 50 urteetan ezagutu dut  erreka dragatzen 3 aldiz.
Hori zen erabiltzen zen irizpidea. Orain, Ur Agentzia berak dio  erreka bere osotasunean
hartu behar dela, ekosistema bat dela, bizia bezala zaindu egin behar dela eta horrek behar
duen babesa  trasladatzen  digu  Udaloi,  Foru  Aldundiari,   e.a.  Lehengo  urtean,  2015eko
urrian,  Ur  Agentziarekin  hitzarmen  bat  sinatu  genuen,  elkarlaneko  hitzarmena,  hainbat
proposamenekin  eta  bakoitzari  dagozkionak  xedatzen  dira.  Hemen  bi  arlo  daude:
segurtasunari dagokion arloa eta, beste aldetik, pasaiari dagokiona. Segurtasunekoak argiak
dira,  ahal  diren  heinean  egin  beharrekoak,  uholdeak  direnean,  zuhaitzak  erortzeko
daudenean,  sedimentuak  gehiegi  egiten badira  kendu egin  behar  dira.  Adibidez,  aurten,
Confederacion Hidrografikoak kendu ditu Usabalgo zubi erromatar horretan, Usabalen, bi
daude, horietako begi bat erabat itxita zegoen sedimentuekin eta horiek kendu behar dira
berriz zubiari emanez begi osoa, emaria erraztuz.  Ibaik esandako horiek gertatu daitezke
baina zailagoa da, pasoak ireki egiten baitira. Horretarako ez da beharrezkoa aurrera eta
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atzea dauden zuhaitz  horiek  kentzea.  Oraintxe  bertan,  azkeneko ur  emari  handiak izan
direnean, hainbat enbor trabeska jarri  dira Amarozko zubi horretan eta kentzeko eskaera
egin diogu Ur Agentziari, arriskua dagoelako. Zubia bera ere kentzerik balego askoz hobeto.
Bestalde, pasaia aldetik ere badu bere garrantzia eta Ur Agentziak ere horrela ikusten du,
baita Confederacion Hidrografikoak, Foru Aldundiak eta Udalak ere. Erreka bazterrak badute
balore  ekologikoa  eta  hori  mantendu  eta  ahal  den  neurrian  kontrolatu  egin  behar  da.
Dauzkagun txostenak bidaliko dizkiogu Ur Agentziari beraiek aurreikusten zituzten lanekin
eta guk egindako ekarpenarekin osatzeko, eta  ea aurten hasten garen lan hauekin: landare
inbaditzaileak  kendu  egin  behar  dira.  Lan  horretan  hainbat  talde  ari  dira:  Tolosaldea
Garatzen,  Tolomendi,  Foru  Aldundia  ere  bai.  Ea  guztien  arteko  lan  hori  egiten  dugun,
desbroze  txiki  horiek  egin,  sastrakak  kendu.  Aipatu  ere,  egin  ditugun  eskaeren  artean,
Eguzki taldeak egindakoa dago. Belateko beheko partean  ahateak daude, kabiak egiten ari
dira  eta  hori  zaindu  nahi  dugu,  behatokiak  egin  daitezke  eta  leku  aproposa  izan  liteke
presaren azpiko eskubiko alde hori. 
Hala ere, Berazubiko parkea ikusgarriena da. Egia esan, momentu honetan dago oso hazita,
zabor ugari dago eta honek eskatzen du lan ugari. Guk, hor, lortu nahi duguna da erabilgarri
izan  daitekeen  parke  bat.  Horretarako  daukagu  aurrekontu  bat  eskatuta  iresgarritasuna
bermatzeko,  desbroze txiki  batzuk egin  behar dira,  tunel  moduko zerbait,   moztu neurri
batetik aurrera; horrela plastikoa eta zaborrak ez lirateke pilatuko, jendea pasako litzateke
azpitik; gauza polit bat lortu daiteke. Egia da, jendeak erabat kentzeko eskatzen badu ere,
pazientzia eskatuko nioke, beti baitago denbora kentzeko, zaila jartzea izaten da. Ikusi egin
behar da nola egokitzen dugun hau eta  jendeak nola erabili dezakeen; horretarako akzeso
batzuk egin beharko genituzke Berazubitik. Hori  da Ur Agentziarekin adostu beharrekoa eta
ea desbroze horiek beraiek egin ditzaketen. Gainontzeko guztia Udalaren lana da, plastiko
guztiak kendu, zubiaren azpikoak, paseoan hilda dauden zuhaitz batzuk. Ikusi egin beharko
dugu nola  egin.  Auzolanean egitea ondo legoke,  ikusi,  jeitsi,  gurea egin,  baina arazoak
dauzkagu irisgarritasun aldetik, puntu batzuetatik besteetara iristeko. Kontratazioa egitea ere
eskatzen du; beste aukera udal langileekin egitea da.  Ikus dezagun Ur Agentzia eta gure
artean nola gauzatzen dugun, lana asko baitago: Berazubi,  Bidegorria ere hor dago, lan
dexente daukagu, plastikoak... Ea lortzen dugun erakunde guztien artean gauza polit bat
egiten!.”  

- - - - - - - - - - 

Lore Agirre Zipitria EHBilduko zinegotzia irten egin da.

8. Gipuzkoako  Foru  Aldundiak  Diru-
Sarrerak  Bermatzeko  Laguntza  (DBL)
kentzeko arriskuaren aurrean EHBildu
udal taldeak aurkeztutako mozioa.

8. Moción  presentada  por  EHBildu
relativa a la reforma Foral de la Ayuda
de Garantía de Ingresos (AGI).

Lehenik eta behin,  Idazkariak EHBildu udal taldeak aurkeztu duen mozioa irakurri du. Hitzez
hitz honela dio:

“  Zioa

2011ko  bukaeran,  Eusko  Jaurlaritzak  gure  Gizarte  Zerbitzuen  prestaziorik
garrantzitsuenetako bat den Diru sarrerak Bermatzeko Errenta (DBE, RGI erdaraz) kobratu
ahal  izateko  eskatzen  den  erroldatze  denbora  igotzea  erabaki  zuen;  zehazki,  urtebete
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eskatzetik hiru urte eskatzera pasatu zen.

Horrek ekarri zuen, automatikoki, pertsona asko gure babes sistematik kanpo geratu zirela.
Murrizketa sozial horri  aurre egiteko, Gipuzkoako Foru Aldundiak, 2012ko uztailean, Diru
sarrerak Bermatzeko Laguntza (DBL, AGI erdaraz) sortu zuen, non prestazioa jasotzeko
eskatzen  den  erroldatze  denbora  urtebetekoa  den;  hain  zuzen  ere,  Patxi  Lopezen
gobernuak murrizketa egin aurretik, DBE kobratzeko, urteetan eskatu izan den erroldatze
denbora.

Beste modu batean esateko, DBE urteetan izan duen erroldatze denborara itzuliko balitz,
DBL  berez  desagertu  egingo  litzateke,  lehen  zeukan  estaldura  soziala  berreskuratuko
lukeelako. Murrizketa murriztuko litzateke.

DBL izeneko prestazioak izaera unibertsala  dauka,  hau da,  baldintzak betetzen dituzten
pertsona guztiei zuzenduta dago, berdin da nongoak diren, DBErekin beti gertatu izan den
bezalaxe.

Gogoratu behar da DBLa Gipuzkoan bizi diren 1.422 familia unitatek jasotzen dutela eta
familia horietan 700 ume daudela, legez babestu beharrekoak.

Foru Gobernu berriak hasieratik jarri nahi izan du zalantzan DBLa eta horretarako argudio
xenofoboak  erabili  izan  ditu,  erakartze  efektoa  (“efecto  llamada”  delakoa)  aipatuaz,
badakienean onuradun kopurua egonkortu egin dela. Foru Aldundia Marotoren bidetik abiatu
da murrizketa sozialak egiten jarraitzeko eta bere jarduera justifikatzeko. 

Hori dela eta, Tolosako Udalak honako mozio hau onartzen du:

1.-  Tolosako  Udalak  bere  babesa  adierazten  die,  Gizarte  Zerbitzuen  erabiltzaile  guztiei,
inolako salbuespenik gabe; eta gogoratu nahi du ongizate soziala herritar eskubidea dela.
Halaber,  bere aitortza adierazi  nahi die Gizarte Zerbitzuen langile guztiei,  beraiek baitira
eskubide horren bermea.

2.-  Tolosako Udalak Gipuzkoako Foru Aldundiari  eskatzen dio Diru sarrerak Bermatzeko
Laguntza  (DBL-AGI)  izeneko  prestazioa  erasotzen  jarraitzeari  utzi  eta,  bereziki,  hori
justifikatzeko argudio xenofoboak bere hizkeratik desagertarazteko.

3.-  Tolosako  Udalak  Gipuzkoako  Foru  Aldundiari  eskatzen  dio  DBL  izeneko  prestazioa
bertan behera uzteko duen asmori uko egin diezaiola.

4.-  Tolosako Udalak Gipuzkoako Foru Aldundiari  eskatzen dio planteatu diezaiola Eusko
Jaurlaritzari Diru sarrerak Bermatzeko Errenta (DBE-RGI) jaso ahal izateko eskatzen den
erroldatze denbora hiru urteetatik urtebetera pasa dezala, hain zuzen ere,  lehen zegoen
bezala.

5.-  Tolosako  Udalak  Eusko  Jaurlaritzari  eskatzen  dio  mozio  honen  laugarren  puntuan
jasotakoa lehenbailehen burutu dezala.”

Jarraian, EAJ-PNV udal taldeak aurkeztu duen mozioa  irakurri da. Honela dio:

“Mozioa: Elkar Ekin Gizarte Hartze Plan Integrala martxan jartzekoa.
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Pasa den apirilaren 12an, Gipuzkoako Foru Aldundiko Gobernu Kontseiluak, Gizarte Politika
departamentuak (AGI) DSBLa aldatzeko aurkeztutako proposamena berretsi zuen.

Erabaki hau hartzea bultzatu duen oinarrizko arrazoia, DSBLaren onuradunak gizarteratzen
ez duela lagundu izan da, ahultasun egoeratik irten eta bizi-proiektu bat garatzeko tresnarik
ez duelako eskaintzen. Gipuzkoara bakarri k xedatuta egoteak, lurralde desoreka ekarri du
Elkargoan, zein Gipuzkoa Lurralde Historikoko herrien artean.

Indarrean  dagoen  legediaren  arabera,  oinarrizko  gastuen  estaldura,  Diru-sarrerak
Bermatzeko Euskal Sistemaren barnean aplikatu behar da EAE osoan.

Aurretik esandako guztia kontutan hartuz Tolosako udalak, ondorengo mozioa onartzen du:
1. Gipuzkoara  iristen  diren  pertsonak,  egoki  hartu,  lagundu  eta  gizarteratu  daitezen

beharrezkoak diren neurriak har ditzatela eskatzen dio Gipuzkoako Foru Aldundiari.
2. Gizarte-bazterketan edo bazterketa arriskuan dagoen pertsona ororen arreta hobetzeko

hasitako  bidari  jarraituz,  iragarritako  Elkar-ekin  Gizarte-esku  hartzeko  Plan  Integrala,
martxan jartzeko eskatzen dio Gipuzkoako Foru Aldundiari.

3. Tolosako udalak arreta eta Gizarteratzen Euskal Erakundea aldarrikatzen du.”

- - - - - - - - - - 

Partehartzeak:

… Cristian  Fernandez  Susin  (PSE-EE):  ”Guk  defendatzen  dugu  Diru  Sarrerak  bermatzeko
Errenta  (RGI)  herritar  guztientzat  eskubide  subjektibo  bezala  ikusita.  Ez  aurrekontu
erabilgarritasunean  oinarrituak  dauden  prestazio  edo  laguntza  bezala.  Gainera,  lurralde
bakarrean  existitzen  da  eta,  hau,  leku  batean  edo  bestean  biziz  gero,  eskubide-pertson
ezberdinak sortzeari laguntzen dio. 
Gu ez  gara  lurralde  bakoitzean,  prestazio,  laguntza  edo  subentzio  ezberdinak  zabaltzen
dituen  ereduen  aldekoak.  Ez  da  “Jokoz  kanpo”  jendeari  uztea,  aurkakoa  baizik.  Gure
lurraldera beste lurraldeetan ez dagoen laguntza bat existitzen delako etorri diren familia eta
pertsonei ez zaie aukerarik ematen, baztertzera abokatuak daude. Gure zaletasuna beti izan
da baztertze egoera horiek borrokatzea, ez egoera berriak sortzea. Eskubide sozialetarako
sarbidearen berdintasuna defendatzen dugu.
Gaur egungo gizarte-babes sistema ez badu herritartasunak planteatzen dituen betebeharren
aurrean erantzuten,  egin  beharrekoa da Gasteizko Parlamentuan erreflexioa eta  debatea
ireki, hor legeak aldatzeko edota onartzeko konpetentzia dagoelako.”

… Onintza Lasa Arteaga (EHBildu):  “Orain daukagun irizpidea delikatua da,  mozio honetan
lantzen dena demagogian, errazkerian erortzeko arriskuan  dagoelako eta, aldiz, bizi egoera
okerrean dauden pertsonen Bizi baldintzetaz ari garelako. Gipuzkoa Foru Aldundiak  AGI
edo  Diru-sarrerak  Bermatzeko  Laguntzak  kentzeko  bere  asmoa  aurkeztu  du,  modu
batzutan, epe batzutan, eta berak modifikazioa deitzen du, baina babes sozialeko tresna
batekin bukatzeko borondatea agertu du. Gizarteak ekitate eta kohesioarako funtsezkoak
diren tresnetako batekin amaitu nahi du eta honek historia pixka bat egitea ere eramaten du.
Gure mozioan azaltzen da, baina bidezkoa da historia egitea. Zergatik jarri zen AGI? Orain
dela 5 urte, Erkidegoan Gobernu sozialista zegoela, RGIa lortzeko baldintzak gogortu egin
ziren eta erroldatzeko kopurua pasa zen 1etik 3 urtetara. Horrela, Erkidegoko jende asko
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babesik gabe gelditu zen, Gipuzkoan, Bizkaian eta Araban. Gipuzkoan, egoera horrek sor
ditzaketen kaltetuak gutxitu nahian, AGI edo DBLa  eratu zen; Foru Dekretu bat izan zen eta
bere asmoa jarraipen eta abarreko mekanismoak jarri ziren, helburua, jarraipena nola egin,
ea. Eta orain kendu egin nahi dute, metodologian eta sakonean, gure ustez akats larriak
eginez. Metodologian, batez ere, berdintasuna eta parteharzea hainbeste hitz egiten den
honetan,  ez  delako  kontsultatu  eragileekin,  ezta  ere  baztertuta  dauden   pertsonekin;
Erakunde baten batekin  edo  bizpahirurekin  elkarrizketa  batzuk  izateak  ez du esan  nahi
partehartzen  duten  horiekin  egotea  eta   badago  Gipuzkoan  Gizarteratzeko  Aholku
batzordea-Consejo Asesor de Inclusión Social eta  bertan parte hartzen dutenek, eta teorian
aholkatzeko  departamentua  da,  ezer  ez  dute  jakin  publiko  izan  den  arte.  Beraz,
metodologiaren  aldetik,   gaizki.  Berriro  ikusten  dugu  kontseiluak  eratzen  direla,  baina
praktikotasunean ez daukate zer egin handirik. Bestalde, sakonean ere, gure ustez, akatsak
ditu AGIak kendu nahi honek. Esan den bezala, jakina da, 2015 eta 2014n ez zela horrelako
igoera berezirik egon, 1422, 1400 bueltan egon dira bi urteetan, eta horregatik pentsatzen
dugu dagoela  arrazoiren bat  ez kentzeko,  zerbait   estrukturala  dagoelako.  Bestalde oso
argudio  arriskutsua  da  efekto  llamadarena  erabiltzea.  Llamada  egiten  duena  da  familia
aurrera atera nahiak eta  lana bilatu beharra dagoen lekuan, hemen bada hemen,  edo
Murtzian bada, han. Berdin da, hori da llamada bakarra. Bestela, gure buruarekin gogoeta
egin beharko genuke, ateratakoak baikara euskaldunak. Baina, batez ere, Marotoren teoria
indartzea da. Atzo bertan Javier de Andresek erabiltzen zuen eta,  gainera,  zuei zuzentzen
zitzaizuen esanez gustatuko litzaiokeela PNVk AGIari egiten dion  gogoeta RGIari egingo
balio,  delako  “un  coladero”.  Azkenean,  bakoitza  non  dagoen  ikusita,  teoria  berdina  da,
argudio xenofoboa da, eta horiek oso arriskutsuak dira, badakigulako  zer ondorio ekarri
ditzaketen. Bestalde, pobreziaren inkestan, 2014koan, berriro ere balioan jartzen da babes
sozialerako tresnen balioak gizarte kohesioanatuak lortze  aldera, jakinda pobrezia egoera
asko eta asko ez direla  koiunturalak eta horrek esan nahi du ez direla asko eta askok
egoera horietatik  aterako .  Hori  onartu egin  behar da,  badago pobrezia estrukturala  eta
horren  aurrean  ere   jakin  beharko  du  gizarte  honek  erantzuten. Bestalde,  esaten  da
transferentzia sozialik gabe pobreziaren larrian dauden jendartearen populazioa Gipuzkoan
%11,9a  izatetik, tresna horiek daudelako, %5,5era pasatzen dela. Hau da, tresna sozial
horien  edo  transferentzia  sozialean  eraginagatik  probrezia  gutxitu  egiten  da  %54,6an.
Europa Batasunean %63 dago.  Beraz,  balio du zerbaiterako,  batak eta besteak,  denak
elkarrekin. Beraz, guk argi daukagu kontua ez dela ikuspegi asistentziala bat edukitzea,  ez
da  diru  bat  ematea,  baizik  eta  babes  sozialeko  prestazioak.  Estatu  arduratsu  baten
erantzuna da,  bazterkeri  egoerak justizia  sozialeko ikuspegi batetik orekatu nahian. Eta
amaitzeko,  AGIa  laguntza  honen  eta  beste  askoren  laguntza  horien  jarraipen  eta
ezarpenean  zuzendu  beharko  litzateke.  Ez  da  dena  egingo,  gauzak  asko  egongo  dira
hobetzeko,  baina ezin dugu karga jarri  jasotzen dutenen horiengan,  Administrazioak ere
bere ardura edukiko du ikusteko fraudea dagoen, kontrolatzeko, gauzak ondo kudeatzeko;
ezin  diogu  dena  egotzi  kobratzen  duenari.  Administrazioak  badu  bere  ardura.  Baina
horregatik eskatzen dugu ez dadila AGIa kendu eta erabili  izan diren lurralde orekatuen
argudioa  eta  hori,  Cristian  zuri  ere  esaten  dizut,  horrela  esan  duzulako,  RGIa  itzultzea
lehengo balioetara, orduan denak igualak izango gara, ahalik eta ondo daudenera eginez,
hobera, ez okerrera. 
Baita ere, aipatu hemen kontua ez dela zenbat diru eman. Kontua da asmoa daukagun
gizarteratzea eta babes sozialeko tresna sendoak egitea, eta hor aprobetxatuko dut PNVren
mozioari  erantzuteko.  Esaten da gizarteratzeko ez duela  lagundu,  baina ez dakit  zertan
oinarritzen den,  esan dudan bezala,  badaude probrezia  maila  batzuk gizarteratzea zaila
direnak. Gainera  ez da dirua bakarrik ematea, hezkuntzan lana egitea da,  okupazioan lana
egin, formazioan, hezkuntzan. Argudio hori erabiltzea oso herrena gelditzen da. Bestalde,
esaten da Gipuzkoara etortzen diren pertsonak egoki hartu e. a. Ez dakit zer esan nahi den
egoki  hartzearekin.  Gero,  Elkar  Ekin Gizarte  Hartze  Plan Integrala martxan jarri,   AGIa
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kenduko da eta hori jarri;  baina, dakidanez, oraindik eskatzen ari dira ea nola egin eta biak,
Foru dekretua eta plana, helburuetan, teorian, hortxe hortxe daude; formetan ez dakit, baina
ez dago asmatzeko tarte handirik.  Baina esango dut, eta horretan ados nago Patxirekin,
errazena da gauzak kentzea, eraikitzen izaten da zailena, eta orain ere, egoera berdinean
gaude. Beraz, ez zait iruditzen sostengu handiko  mozioa denik zuek aurkeztu duzuena,
baina bai ikusten dut berriro ere ahularen bizkar uzten dela egoerarik latzena.”

… Alkatea: “”Onintza ados nago zurekin, gauza batekin bat nator, zehazki, demagogiak niri ere
beldur asko ematen didala, gehienbat pertsonen duintasunez hitz egiten ari garenean. 
Diru Sarrera Bermatzeko laguntzaren ezaugarri nagusiena eta, gainera, errealitatean eragin
zuzena izan duena da Europa guztian ez dagoela horrelakorik eta horren ondorioak ekarri
ditu.  2012.  urtean  gizarteratzeko  bi  laguntza  bertan  behera  utzi  ziren  Diru-sarrerak
Bermatzeko Laguntza hori finantzatu ahal izateko eta hori ez zen  egokia izan. Zer gertatu
zen?  Gipuzkoara  migrazio  fluxu  artifizialak  handitu  egin  zirela.  Hori  konstatzateko  datu
batzuk  daude.  Esate  baterako,  krisi  ekonomikoren  garaian  Gipuzkoa  izan  da  Estatuko
lurralde bakarra  non ez den etorkien pertsona kopurua jeitsi.  2011-2015 bitarte horretan
EAEan etorkin pertsonen kopurua % 6a jaitsi baldin bada, Gipuzkoan % 4,5 igo da.
Bestalde,  Gipuzkoan aurkitzen dira  Euskal  Autonomi  Erkidegoan dauden erresidentziarik
gabeko pertsonen % 60, erdia baino gehiago. Gainera, 2015ean onuradunen erdiak baino
gehiagok ez zuten ez erresidentziarako baimenik, ezta lanik ere. Nik ez dut esaten onak edo
txarrak direnik, baizik eta errealitate baten konstatazio bat egiten ari naiz eta agerikoa da
desoreka bat badagoela. 
Izan ere, Inmigrazio fenomenoak zuzenean Diru-sarrerak Bermatzeko Laguntzarekin lotuta
egon litezkeela agertzen da, baita ere, 2013ko urtean, aurreko Foru Aldundian Gipuzkoako
udalerriekin egindako lehen  ondorioetan  agertzen da:
“Se está dando un incremento de media de empadronamientos y residencias en algunas
localidades,  y  está  perturbando  seriamente  a  los  servicios  sociales  de  algunos
ayuntamientos en los que se está concentrando la población asiática, Pakistán y Nepal. En
estos casos debe hacerse alguna intervención específica”

Orduan,  badago  dagoeneko  ardura  bat.  Zer  gertatzen  da  hainbat  udalerrietan?   Diru-
sarrerak  Bermatzeko  Laguntzak  tokiko  baliabideen  ahalmenak  gainditu  egin  dutela.
Azkenean,  “Diru  sarrerak  Bermatzeko Laguntza”  laguntza ekonomiko soila  da eta  beste
baliabideekin  osatu  behar  dutelako  ahalbideratzeko  bizitza  duin  bat;  zuk  aipatutakoak:
hizkuntza  arloan  dagozkionak,  osasunari  dagozkionak,  gizarte  arloari  dagozkionak…eta
udalerri batzuetan erabat gaindituta aurkitu dira arlo hauetan.
EHBilduren mozioan aipatzen diren 1.400 familia eta familietako 700 haurrei dagokionez,
adierazi nahi dut inor ez dela babesgabeko egoeran utziko eta dagoeneko ezohiko neurriak
hartzeko konpromisoa hartu duela Gipuzkoa Foru Aldundiak,  Gipuzkoan erroldatuta dauden
familia horiei beharrezkoak dituzten babes neurriak bermatzeko.
Gipuzkoan  gizarte  bazterketa  egoeran  dauden  edo  egoera  horretan  egoteko  arriskuan
dauden pertsonak artatzeko ELKAR-EKIN plana proposatzen du Foru Aldundiak. Plangintza
hori  3. sektorearekin eta udalekin batera garatuko dela esan da, bazterketa egoerei modu
intergralean eta osotasunean aurre egiteko.
Diru-sarrerak Bermatzeko Laguntzak sortzen duen kezkarik nagusiena ez da  ekonomikoa,
ez  duela  onuradunen  gizarteratzearen  helburua  lortzen  baizik  eta  DBE  (Dirusarrerak
Bermatzeko Errenta) eta RGIa  heltzeko erdibideko neurria izan da.
Gainera eskumena ez da ez Udalarena, ezta Foru Aldundiarena ere, aldiz, Euskal errenta
bermea Sistema Orokorrean aurreikusi beharko litzateke eta homogeneoki erkidego guztian
aplikatu.
Aipatutako egoera guztia kontutan izanik, egoki ikusten dugu Foru Aldundiak EKAR-EKIn
plangintza  abian  jartzea  bazterketa  egoeran  dauden  pertsonak  edo  arriskuan  dauden
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pertsonak gurean gizarteratzeko, baina bizitza proiektu bat gauzatu ahal izateko, baliabideak
izateko. Neurriak behar direnak jarri beharko dira  eskubide eta betebehar osoko herritarrak
izan daitezen,  duintasuna bermatzen duten oinarrizko beharrak asetzetik haratago.
Planteatzen diren neurri hauek ez dira, inolaz ere, murriztatzaileak, baizik eta urte hauetan
Diru-sarrerak  Bermatzeko  Laguntzara  bideratutako  finantziazio  osoa,  11  milioiak,
gizarteratzeko helburua lortzeko, modu eraginkorrago batean erabiltzeko.””

… Onintza Lasa Arteaga (EHBildu):“Esan duzu elkar lanean egin nahi dela,  3. sektorearekin
eta Udalekin. Kentzeko metodo  bera erabili zezaketen, baina, agian, 3. sektorea ez zen
egongo ados. Bigarrena, ez dut ukatzen inmigrateekin arazoak egongo ez direnik, baina
horrek ez du esan nahi laguntza kendu behar denik, esan nahi du inmigrazio politika egokiak
garatu behar direla.”

- - - - - - - - - - 

Partehartzeak  amaitu  ondoren,  bigarren  mozioa,  EAJ-PNV  alderdiak  aurkeztutakoa,
bozketara jarri da eta, EAJ-PNV alderdiaren zinegotzien eta PSE-EE alderdiko zinegotziaren
aldeko botoekin  (10)  eta  EHBilduko zinegotzien (5) aurkakoekin,  Udalbatzak,  gehiengoz,
onartu du.

9. Galderak eta eskaerak. 9. Ruegos y preguntas

… Ibai  Iriarte  San Vicente (EHBildu):  “Duela pare bat  hilabete edo hiru  inmatrikulazioaren
inguruan  galdetu genuen eta gaia nola dagoen jakin nahi genuke. Duela hilabete batzuk
egunkarien bidez jakin  genuen  elizak bereganatu zituela herrikoak diren zenbait  orube:
Santa  Maria,  Urkizu,  Aldaba  e.  a.  Eskatu  genuen  lan  talde  teknikoa  eratzea,  Tolosako
egoera aztertu eta  lan talde bat martxan jartzea eskatu genuen. Horren inguruan ezer ez
dakigunez, galdetzen dizuegu.” 

… Alkatea: “Idazkaritzan eskatu genuen txostena, aste honetan jaso dugu. Beraz, gure asmoa
da gaia Hirigintza batzordean aztertzea eta, beharrekoa balitz, sortuko genuke lan taldea.” 

Besterik  gabe,  gaueko  20:55ean  bilera
bukatutzat eman da, eta guztia, nik, Idazkaria
naizen aldetik, ziurtatzen dut.

Sin más asuntos que tratar, siendo las 20:55
de la noche, se da por finalizada la sesión,
de todo lo cual, yo, el Secretario, certifico.

 
                     ALKATEA                                                             IDAZKARIA
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